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Doi din zece datornici ar lua 
un credit nou cu ambele mâini

Peste 70% dintre români cred că datoriile
sunt o problemă care trebuie rezolvată cât mai
rapid posibil, în timp ce 15% apreciază că ele
sunt o problemă minoră pentru care se va găsi
o soluţie, reiese dintr-un studiu realizat de
recuperatorul de creanțe Kruk. În ceea ce
priveşte obiceiurile de cumpărare, 88% dintre
respondenţi au declarat că nu ar cumpăra un
obiect de care nu au neapărat nevoie în
gospodărie, ci mai degrabă ar economisi aceşti
bani. De asemenea, patru din zece români
sunt înclinaţi să-şi planifice cheltuielile pentru a
putea să cumpere fără ezitări ceea ce îşi
doresc, din veniturile curente. Referitor la
motivele pentru care românii ar lua un
împrumut, 71% dintre persoanele cu datorii şi
64% dintre persoanele fără datorii participante
la cercetare au declarat că motivul principal
sunt situaţiile neprevăzute. Un procent de 18%
dintre cei cu datorii ar lua un împrumut
indiferent de scopul acestuia, în timp ce numai
9% dintre cei fără datorii ar lua un împrumut
fără un motiv bine întemeiat, potrivit sursei
citate. Întrebaţi ce ar face cu 1.000 lei pe care
i-ar găsi într-un parc, 64% dintre respondenţii
fără datorii au spus că i-ar preda Poliţiei, în
timp ce numai 54% dintre respondenţii
persoane cu datorii au dat acelaşi răspuns. 

Premiile pentru 
Promovarea Întreprinderilor
Europene în România

Ministerul pentru Mediul de Afaceri,
Comerţ şi Antreprenoriat organizează etapa
naţională a competiţiei „Premiile pentru
Promovarea Întreprinderilor Europene”, ediţia
2019, iniţiativă a Comisiei Europene care
identifică promotorii de succes ai
antreprenoriatului în Europa, expunând cele
mai bune politici şi practici antreprenoriale.
Termenul de depunere a solicitărilor de către
candidații din România este 24.05.2019, la
Punctul Naţional de Contact din cadrul
MMACA. Prin acest proiect, DGGrow (Direcția
Generală pentru Piața internă, Industrie,
Antreprenoriat și IMM-uri) din cadrul Comisiei
Europene recompensează inițiativele care
facilitează afacerile, încurajând în acest fel
potențialii antreprenori. Candidații eligibili sunt:
autoritate națională, regională sau locală sau
un parteneriat public-privat, care se încadrează
în strategiile de dezvoltare ale autorităților
naționale, regionale sau locale din orice zonă a
UE sau ţări asociate Programului de
Competitivitate şi Inovaţie (CIP): Islanda,
Norvegia, Serbia sau Turcia.

Etapele procesului de aplicare pentru
premii sunt:

desfășurarea etapei naționale a
concursului finalizată prin selecția a maximum
două candidaturi, urmată de comunicarea
candidaturilor României către Comisia
Europeană;

desfășurarea selecției proiectelor
câștigătoare de către un juriu stabilit de
Comisia Europeană;

acordarea premiilor în luna noiembrie
2019.

Manualul operațional 2019, categoriile de
premii și formularul de candidatură se găsesc
pe site-ul Ministerului pentru Mediul de Afaceri,
Comerţ şi Antreprenoriat, www.imm.gov.ro,  la
secțiunea Mediul de Afaceri.

Informaţii suplimentare despre competiţie
puteți afla accesând următorul link:

http://ec.europa.eu/growth/smes/support/e
nterprise-promotion-awards_en                                                                        

Pe scurt.

Ministrul Sănătăţii, Sorina
Pintea, a dispus măsuri
imediate, după ce

duminică noaptea, a făcut un control
inopinat la Spitalul Clinic Judeţean de
Urgenţă din Constanţa. „Dezastru,
mizerie, debandadă!”, a spus Pintea
după ce a văzut Secția de Neurologie.

Sorina Pintea a ajuns la Spitalul
Judeţean de Urgenţă din Constanţa
duminică noaptea, după ora 22.30, şi a
mers în unitatea sanitară prin zona
urgenţelor, după care a vizitat mai
multe secţii, declarându-se
nemulţumită de ce a găsit în secţia
Neurologie.

„Am fost pe secţiile de Neurologie,
Cardiologie şi Pediatrie. (…) Dezastru
este în secţia Neurologie! Dezastru,
mizerie, debandadă, o lipsă de
organizare totală. (…) În primul rând,
la intrarea în secţie nu există
dezinfectanţi. E o secţie de Neurologie.
Într-un salon, de fapt în toate saloanele
pe care le-am văzut şi sălile de
tratament, erau nişte prosoape în loc
de prosoape de hârtie. Care după ce
că erau prosoape de material, erau şi
murdare. Într-un salon care era gol,
teoretic ar fi trebuit să fie curat,
aşteptând să primească bolnavii,
pardoseala mizerabilă. Era un suport
pentru perfuzie, era cu pete de sânge,
necurăţat. Astea sunt chestiuni care ţin
de siguranţa pacientului şi de calitatea
îngrijirilor. Vina este a asistentului şef,
cu siguranţă”, a declarat Sorina Pintea,
precizând că a cerut schimbarea
asistentului şef de pe secţie.

„I-am propus domnului director
medical, domnului preşedinte,
schimbarea asistentului şef de pe
Neurologie. Dar, în general, directorul
de îngrijiri al spitalului are nevoie de un
avertisment pentru că, teoretic, trebuie
să supravegheze aceste aspecte”, a
declarat ministrul Sănătăţii.

De asemenea, ea a fost
nemulţumită şi de activitatea
angajaţilor din Unitatea de Primiri
Urgenţe, în special de relaţia cu
aparţinătorii pacienţilor.

„În Unitatea de Primiri Urgenţe,
aglomeraţie foarte mare. Am înţeles că
au fost văzuţi 274 de pacienţi în
ultimele ore. Sunt patru medici. Din
păcate există aparţinători care stăteau
de la ora 12.00, de la ora 15.00, fără
să primească informaţii despre
pacienţii care se aflau în tratament. (…

) Am recomandat şefului de la Unitatea
de Primiri Urgenţe să angajeze
asistenţi sociali psihologi, pentru că
există posturi în statul de funcţii care
să ţină legătura între zona medicală şi
aparţinători”, a explicat Pintea, care s-
a arătat îngrijorată şi desituaţia din
sezonul estival, când unitatea va fi şi
mai aglomerată.

n ESTE INUMAN CE SE
ÎNTÂMPLĂ VARA n „Am discutat cu
doamna doctor care este şi şefa UPU.
Dânsa mi-a spus că a solicitat în
fiecare vară Serviciului de Medicină de
Urgenţă din cadrul Ministerului
Sănătăţii personal suplimentar. Cred
că vara aceasta va trebui să discutăm
altceva. Vom grăbi puţin deschiderea
secţiei exterioare de la Năvodari,
pentru a putea crea un debuşeu acolo,
camera de gardă şi, cu siguranţă, vom
detaşa câţiva medici astfel încât să
putem acoperi mai multe linii de gardă
aici, la UPU. Este inuman ce se
întâmplă vara. Cu siguranţă este
nevoie de spaţiu până se va construi
noua UPU, sau, mă rog, extinderea, va
trebui să găsim altfel de soluţii. Şi
soluţiile sunt debuşeul, Năvodari,
eventual încă un centru de
permanenţă în Mangalia. Năvodari va
prelua nordul judeţului, să vedem ce
vom face şi cu sudul. Până la
începerea sezonului estival va trebui
să găsim soluţii”, a mai declarat
ministrul Sănătăţii. Imediat după
sosirea Sorinei Pintea la Spitalul Clinic
Judeţean de Urgenţă Constanţa, la
faţa locului a ajuns şi preşedintele
Consiliului Judeţean Constanţa, Horia

Ţuţuianu, dar managerul unităţii,
Cătălin Grasa, a întârziat până la
finalizarea controlului, sosind după
aproximativ o oră, fapt care l-a
nemulţumit pe Horia Ţuţuianu.

„Sunt trei aspecte care au fost
sesizate seara aceasta, majore din
punctul meu de vedere. Unu: lipsa
managerului la acest control, care nu a
binevoit până la această oră să apară.
Doi: am cerut impetuos, mâine
dimineaţă (luni - n.r.), doamna de la
secţia de Neurologie să aibă demisia
pe masa managerului şi trei: doamna
de la triaj, care şi-a permis cu trei
minute înainte să ajungem noi să dea
oamenii afară din triaj că, vezi,
Doamne, nu sunt locuri. La fel,i-am
cerut demisia. Până mâine dimineaţă,
să fie la manager pe birou”, a declarat
Ţuţuianu.

Nu e prima dată când ministrul
Sorina Pintea face controale inopinate
la spitale din ţară. Acest lucru s-a mai
întâmplat şi la spitale din Gorj şi
Prahova, unde a cerut soluţii în
următoarea perioadă.

n CONDUCEREA SCJU “SF.
APOSTOL ANDREI” CONSTANȚA IA
MĂSURI DUPĂ VIZITA MINISTRULUI
PINTEA n În urma vizitei efectuate de
către ministrul Sănătății, Sorina Pintea,
conducerea SCJU “Sf. Apostol Andrei”
Constanța s-a autosesizat și a
demarat de urgență o anchetă
administrativă în vederea luării
măsurilor care se impun față de
cazurile semnalate, se arată într-un
comunicat de presă emis de unitatea
medicală.

Control inopinat

Ministrul Sănătăţii, la Constanţa:
„Dezastru, mizerie, debandadă“

“Pentru executarea lucrărilor de
înlocuire a unui tronson, pe o lungime
de 300 de metri, din conducta de

alimentare cu apă cu
diametrul de 150 mm,
de pe strada Canalului,
din orașul Cernavodă,
dar și pentru montarea
unei vane în vederea
sectorizării sistemului,
RAJA SA este nevoită
să întrerupă furnizarea
apei potabile miercuri -
10 aprilie 2019, în
intervalul orar 05,00 -

16,00.
Vor fi afectați de lipsa apei

potabile consumatorii din Cartierul

Columbia, dar și cei de pe străzile
Canalului și Portului din localitatea
Cernavodă.  

Ne cerem scuze pentru
neplăcerile create abonaților din zonă,
pe care îi asigurăm că echipele de
intervenție vor face tot posibilul pentru
finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt
timp. Totodată, rugăm toţi
consumatorii să îşi asigure rezerva
minimă de apă pentru consum şi uz
casnic pe perioada întreruperii
furnizării apei.” - transmite RAJA SA
printr-un comunicat.

Atenție, se oprește apa în localitatea Cernavodă!


